



Port Said University Principles and Policies Regarding Organized Crime, Corruption, and Bribery



Initiated: 2022

Reviewed: 2024

Principles and Policies of Port Said University Regarding Organized Crime, Corruption, and Bribery

Port Said University is committed to fostering a culture of integrity, transparency and accountability across all its activities. The university recognizes the importance of maintaining the highest ethical standards to ensure a safe and fair environment for all members of its academic community. As part of its commitment to social responsibility, the university establishes the following principles and commitments to combat organized crime, corruption, and bribery:

1. Commitment to Integrity and Transparency

- The university adheres to the principle of integrity in all its activities ensuring that all staff and students act with honesty and uphold ethical conduct.
- The university emphasizes transparency in all financial, academic and administrative operations making its policies and decisions open to review and accountability.

2. Zero-Tolerance Policy for Corruption and Bribery

- The university adopts a zero-tolerance policy for any form of corruption or bribery whether in academic, administrative or research activities.
- Immediate disciplinary actions are taken against any member found involved in corrupt practices or bribery with legal measures pursued as necessary.

3. Prevention of Organized Crime

- The university is dedicated to preventing any form of organized crime within its academic community taking proactive measures to detect and address illegal activities.
- It collaborates with relevant authorities to investigate any issues related to organized crime that may impact its reputation or stability.

4. Ethical Conduct in Research and Education

- The university promotes a culture of ethical behaviour in research and education ensuring that academic research adheres to the highest ethical standards.
- The university does not tolerate any form of academic dishonesty including fraud, plagiarism, data fabrication or other unethical practices.

5. Awareness and Education

- The university organizes regular training and awareness programs for its staff and students on the risks of corruption, bribery and organized crime.
- It supports initiatives aimed at promoting ethical values, integrity and accountability within and beyond its academic community.

6. Reporting and Accountability

- The university provides secure and confidential channels for reporting any suspicious activities related to organized crime, corruption or bribery.
- It is committed to thoroughly investigating all reports while ensuring the protection of whistleblowers' identities.

7. Collaboration with Authorities

- The university is committed to full cooperation with law enforcement and relevant authorities in combating organized crime, corruption and bribery.
- It adheres to all local and international laws related to combating illegal activities.

8. Ongoing Commitment to Ethical Standards

- The university regularly reviews and updates its principles and commitments to ensure their effectiveness and alignment with global best practices.
- It strives to create an academic environment that integrates academic excellence with social responsibility and ethical behaviour.

The university believes that adherence to these principles contributes to building a stronger and more ethical academic community ultimately benefiting society as a whole.



مبادئ وسياسات جامعة بورسعيد اتجاه الجريمة المنظمة والفساد والرشوة



تلتزم جامعة بورسعيد بتعزيز ثقافة النزاهة والشفافية والمساءلة في جميع أنشطتها. حيث تدرك الجامعة أهمية الحفاظ على أعلى المعايير الأخلاقية لضمان بيئة آمنة وعادلة لجميع أفراد مجتمعها الأكاديمي. وفي إطار التزامها بالمسؤولية الاجتماعية، تضع الجامعة المبادئ والالتزامات التالية لمكافحة الجريمة المنظمة، والفساد، والرشوة:

١. الالتزام بالنزاهة والشفافية

- تلتزم الجامعة بمبدأ النزاهة في جميع أنشطتها، وتضمن أن يتصرف جميع الموظفين والطلاب بصدق وبطرق أخلاقية.
- تحرص الجامعة على الشفافية في جميع العمليات المالية والأكاديمية والإدارية، وتتيح سياساتها وقراراتها للمراجعة والمحاسبة.

٢. سياسة صفر تسامح مع الفساد والرشوة

- تتبنى الجامعة سياسة صفر تسامح مع أي شكل من أشكال الفساد أو الرشوة، سواء في الأنشطة الأكاديمية أو الإدارية أو البحثية.
- تتخذ الجامعة إجراءات تأديبية فورية ضد أي عضو يثبت تورطه في ممارسات فاسدة أو رشوة، وتلتزم باتخاذ الإجراءات القانونية اللازمة.

٣. الوقاية من الجريمة المنظمة

- تلتزم الجامعة بمنع أي شكل من أشكال الجريمة المنظمة داخل مجتمعها الأكاديمي، وتتخذ تدابير استباقية لاكتشاف ومعالجة الأنشطة غير القانونية.
- تتعاون الجامعة مع السلطات المعنية للتحقيق في أي قضايا تتعلق بالجريمة المنظمة التي قد تؤثر على سمعتها أو استقرارها.

٤. السلوك الأخلاقي في البحث والتعليم

- تروج الجامعة لثقافة السلوك الأخلاقي في البحث والتعليم، وتضمن أن يتم البحث الأكاديمي وفقاً لأعلى المعايير الأخلاقية.
- لا تتسامح الجامعة مع أي شكل من أشكال الغش الأكاديمي، أو السرقة الأدبية، أو تزوير البيانات، أو أي ممارسات غير آمنة.

٥. التوعية والتعليم

- تنظم الجامعة برامج تدريبية وتوعوية منتظمة لموظفيها وطلابها حول مخاطر الفساد والرشوة والجريمة المنظمة.
- تدعم الجامعة المبادرات التي تهدف إلى تعزيز القيم الأخلاقية والنزاهة والمساءلة داخل مجتمعها الأكاديمي وخارجه.

٦. التبليغ والمساءلة

- توفر الجامعة قنوات آمنة وسرية للإبلاغ عن أي أنشطة مشبوهة تتعلق بالجريمة المنظمة أو الفساد أو الرشوة.
- تلتزم الجامعة بالتحقيق في جميع البلاغات بدقة، مع ضمان حماية هوية المبلغين.

٧. التعاون مع السلطات

- تلتزم الجامعة بالتعاون الكامل مع قوات الأمن والسلطات المعنية لمكافحة الجريمة المنظمة والفساد والرشوة.
- تتبع الجامعة جميع القوانين المحلية والدولية المتعلقة بمكافحة الأنشطة غير القانونية.

٨. الالتزام المستمر بالمعايير الأخلاقية

- تراجع الجامعة وتحديث مبادئها والتزاماتها بانتظام لضمان فعاليتها ومواءمتها مع أفضل الممارسات العالمية.
- تسعى الجامعة لإنشاء بيئة أكاديمية تدمج التميز الأكاديمي مع المسؤولية الاجتماعية والسلوك الأخلاقي.

تؤمن الجامعة أن الالتزام بهذه المبادئ يساهم في بناء مجتمع أكاديمي أقوى وأكثر نزاهة، مما يعود بالنفع على المجتمع ككل.